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za OŠ Čazma
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11. sjednici Gradskog vijeća Grada Čazme, prisustvovalo 
je 13 od 15 vijećnika te ravnatelji institucija, direktori 
tvrtki te predstavnici gradskih službi i medija.

Jednoglasno je prihvaćen dnevni red te je na početku 
sjednice, gradonačelnik Dinko Pirak podnio izvješće 
o aktivnostima u proteklom razdoblju:

“Na raspisani javni poziv Fonda za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost, za nabavu komunalne 
opreme – kompostera građani su iskazali veliki interes 
te je poslana prijava za nabavu 150 kompostera. Grad 
Čazma sudjelovat će u nabavi s 40% iznosa, dok su 
za građane komposteri besplatni.

U tijeku je natječaj Fonda za zaštitu okoliša za 
su f ina nc i ra nje energetske uč inkov itost i  na 

Izvješće s 11. sjednice
Gradskog vijeća

AKTUALNO AKTUALNO

 U proteklom razdoblju vijećnici održali tri sjednice

Na traženje Srednje škole u Čazmi izvršeno je 
priključenje rasvjetnih stupova koji okružuju Srednju 
školu na sustav javne rasvjete Grada Čazme.

Uslijed općepoznatih loših vremenskih prilika i na 
području Grada Čazme, naročito naselja Bojana, 
Bosiljevo i Marčani došlo je do pojave klizišta. Zbog 
pojave klizišta izvršena je sanacija ceste u Marčanima 
u dužini od 100 metara. 

Održao sam sastanak s predstavnicima INE radi ceste 
u Dapcima, Gajeva ulica, oštećene uslijed sanacije 
terena zbog puknuća cjevovoda. INA se obvezala 
dovesti cestu u prvotno stanje te iskopati grabe, a 
Grad će financirati asfaltiranje dijela makadamskog 
puta do zadnje kuće u ulici.

Sukladno Odluci Gradskog vijeća kojom je obavljanje 
dimnjačarskih poslova povjereno Komunalijama 
d.o.o. Čazma, zaposlen je dimnjačar te je osigurano 
obavljanje dimnjačarske službe.

Završen je energetski pregled javne rasvjete na 
području Grada Čazme, koji je preduvjet za prijave 
na buduće natječaje za dobivanje sredstava.

U ok v iru planiranih proračunsk ih sredstava, 
Osnovnoj školi Čazma isplaćeno je 10.000 kuna 
za prehranu 14 učenika lošijeg socijalnog statusa. 
Sredstva će biti dostatna do kraja nastavne godine.

Održan je već tradicionalni supermaraton od Kaptola 
do Kaptola, na kojem je sudjelovalo 90 trkača. Uza 
samo sportsko natjecanje održan je i niz drugih na 
kojima su aktivno sudjelovale sve ustanove i velik 
broj udruga te se okupio velik broj građana.

Završen je godišnji obračun proračuna za 2014.g.. Sa 
zadovoljstvom moram istaknuti da je iskazan višak 
prihoda od 388.800,00 kuna kojim će se smanjiti 
preneseni manjak iz ranijeg razdoblja. Za napomenuti 
je da su znatne uštede učinjene na stavci rashoda za 
redovne aktivnosti upravnih tijela (plaće), a detaljno 
izvješće s prijedlogom usvajanja dostavit će se na 
sljedećoj sjednici Gradskog vijeća.

I na kraju ponovo bih se osvrnuo na problem odnosno 
nereagiranje županije na naše traženje o prijenosu 
osnivačkih prava nad Osnovnom školom Čazma. 
Kroz samo izvješće vidjeli ste da Grad, iako nije 
osnivač, brine o Srednjoj školi (priključenje rasvjete 
na javnu rasvjetu), te o Osnovnoj školi (izgradnja 
spojne ceste Livadarska - A. G. Matoša, sufinanciranje 
prehrane učenika za učenike slabijeg imovinskog 
stanja i drugi vidovi pomoći), te bih predložio da se 
na sljedeću sjednicu Gradskog vijeća pozove župan, 
radi očitovanja o ovoj temi.”

Izvješće po Pregledu stanja i kretanja kriminaliteta 
i prekršajne problematike za vremenski period od 
01.01.- 31.12.2014.g. podnio je i načelnik PP Čazma, 
Mirko Cindrić.

Nakon postavljanja pitanja vijećnika, na koja su odgovorili 
gradonačelnik i direktor Komunalija Beljan, raspravilo 
se o točkama dnevnog reda te je - proveden izbor za 
Savjet mladih Grada Čazme, usvojena su izvješća o 
izvršenju Programa održavanja i gradnje komunalne 
infrastrukture za 2014.g., o utrošku sredstava ostvarenih 
od prodaje i zakupa poljoprivrednog zemljišta za 2014.g. 
te o provedbi Plana gospodarenja otpadom Grada Čazme 
za 2014.g.. Donesena je Odluka o usvajanju Izvješća o 
provedbi Plana gospodarenja otpadom Grada Čazme 
za 2014.g. i Odluka o izboru članova Savjeta mladih 
Grada Čazme.

U Savjet mladih Grada Čazme izabrani su:
1. Martina Salaj, Sišćani 3a
zamjenica Dražena Dončević, Zdenčec 18
2. Marijana Habijančić, Vrtlinska 169
zamjenik Karlo Curiš, M. Novačića 56, Čazma
3. Tomislav Nogalj, Sišćani 103
zamjenica Nikolina Jelić, Martinac 130
4. Mia Gredelj, M. Novačića 66a, Čazma
zamjenica Ivana Kosić, Općevac 17
5. Anđela Filipović, Ul. 30. svibnja 14, Čazma
zamjenica Tea Milić, Voćarska 10, Čazma
Mandat članova i zamjenika članova Savjeta mladih 
Grada Čazme traje 3 godine računajući od dana 
konstituiranja Savjeta mladih. Predsjednika i zamjenika 
predsjednika Savjeta mladih biraju članovi Savjeta 
mladih između sebe, na konstituirajućoj sjednici.

nestambenim zgradama. Na natječaj je podnesena 
prijava za obnovu fasade na zgradi u Ulici M. 
Novačića, koja bi po troškovniku iznosila 300.000 
kuna. Također smo prijavili Ministarstvu regionalnog 
razvoja i fondova EU projekt spojne ceste Livadarska 
- A. G. Matoša čija je procijenjena vrijednost radova 
1.300.000 kuna. Tim povodom održan je sastanak s 
predstavnicom Ministarstva te postoje velike šanse 
da dio projekta financira Ministarstvo.

U tijeku je projektiranje reciklažnog dvorišta, koje 
će u 100%-tnom iznosu financirati Fond za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost.

Budući da se planira rekonstrukcija Ulice braće 
Radića, u postupku je izrada projektne dokumentacije 
za ishođenje građevinske dozvole.
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Andrea Prugovečki Klepac. Komunalije su zaposlile 
dimnjačara Ivana Galovića iz Čazme.

U cijelosti je završen Projekt energetske učinkovitosti 
(izmjena stolarije i fasade) u kojem je sudjelovalo 14 
korisnika. Grad Čazma je u cijelosti isplatio svoj dio 
obveze, s osnova sufinanciranja projekta. 

Završeni su radovi na izgradnji vodovoda u naselju 
Bosiljevo, za koji su dobivena sredstva od Ministarstva 
regionalnog razvoja. 

Od Ministarstva gospodarstva odobren je iznos od 60.000 
kuna za izradu fasade na Gradskoj knjižnici te je od Fonda 
za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost odobreno 
100% financiranje izrade projektne dokumentacije za 
gradnju reciklažnog dvorišta, 76.000 kuna. 

U tijeku je izrada energetskog certifikata za javnu rasvjetu 
i projekata sanacije odlagališta otpada Bukovina, koji 
se također sufinanciraju sredstvima Fonda. 

Izgrađene su staze na grobljima u Gornjem Mikloušu, 
Pobjeniku, Cerini i vodovodni priključci. 

Završen je iskop graba u naseljima Dereza, Bosiljevo, 
Vagovina, Zdenčec i Pobjenik u ukupnoj dužini od 
2100 metara. 

U provođenju postupka legalizacije u 2014. godini do 
sada je izdano 340 Rješenja o legalizaciji. 

Sukladno Odluci Gradskog vijeća, potpisana je Povelja 
o suradnji udruga civilnog društva i Grada Čazme. 
Prilikom potpisivanja Povelje, predstavnici Udruga 
upoznati su s odredbama novog Zakona o udrugama, 
s kojim su dužne uskladiti svoje djelovanje. 

Isplaćena je pomoć za ogrjev. Pomoć u visini od 918,00 
kuna primila su 92 korisnika koji primaju zajamčenu 
minimalnu naknadu Centra za socijalnu skrb. 

Grad Čazma član je LAG-a Moslavina u čijem radu 
aktivno sudjeluje. Od ukupno 100-tinjak članova 
LAG-a, s područja Grada Čazme učlanjeno ih je 15. Od 

LAG-a očekujemo pomoć pri sufinanciranju projekata 
za naše članove koje će LAG dobiti po natječajima iz 
fondova EU. 

Grad Čazma zaprimio je presudu Županijskog suda u 
Velikoj Gorici kojom je odbijena žalba tvrtke Zavižan 
d.o.o. Čazma na presudu Općinskog suda u Čazmi. 
Prvostupanjskom presudom odbijen je tužbeni zahtjev 
Zavižana d.o.o. radi utvrđenja da nije pravno valjana 
Odluka o raskidu Ugovora o dodjeli koncesije za odvoz 
komunalnog otpada na području Grada Čazme. Time 
je okončan dugogodišnji postupak i to u korist Grada 
Čazme. Iz spora su proizašli dosta visoki troškovi 
(62.000,00 kuna), koje je Zavižan u obvezi podmiriti 
Gradu. Budući da je Zavižan d.o.o. u međuvremenu 
likvidiran i brisan iz sudskog registra za iste se Grad 
neće moći naplatiti. 

U Nadzorni odbor Komunalija d.o.o. imenovan je novi 
član, Laščak Milan, umjesto pok. Forjan Vilka. 

Budući da je na 8. sjednici Gradskog vijeća Grada 
Čazme bilo upita oko plaća službenika i namještenika u 
Gradskoj upravi, o istom je sačinjeno opširnije izvješće 
koje je dostavljeno gradskim vijećnicima uz materijale 
za 9. sjednicu 22. prosinca 2014. g., kao i izvješće 
komunalnog redara za 2014.g.. 

U predblagdansko vrijeme potkraj prošle godine gradske 
su ustanove i udruge organizirale niz događanja, 
uglavnom humanitarnog karaktera. Također, već 
uobičajeno, dodijeljeni su bonovi u visini od po 100 
kuna članovima Matice umirovljenika i korisnicima 
Crvenog križa, za ukupno 250 članova.

Prijavljen projekt 
spojne ceste i okretišta 
za autobuse pokraj 
Osnovne škole

Grad Čazma kandidirao je projekt spojne ceste 
između ulica A. Vulinca i Livadarske u Čazmi, 

te gradnju okretišta i stajališta za autobuse pokraj 
Osnovne škole Čazma, pri Ministarstvu regionalnog 
razvoja i fondova EU. Riječ je o iznimno važnom 

projektu koji obuhvaća sve građevinske zahvate 
uključujući izgradnju pješačkih staza, rasvjetu i drugo. 
Budući da Osnovnu školu Čazma pohađa mnogo 
učenika – putnika, svakodnevno velik broj autobusa 
na neprikladan i nesiguran način prometuje u blizini 
škole, na neprimjerenom prostoru. Riječ je o 4 autobusa 
u jutarnjoj, 2 autobusa u popodnevnoj smjeni te osobnim 
automobilima roditelja i teretnim kamionima koji voze 
u nedaleku drvnu industriju. Uz učenike – pješake, sva 
se ta vozila u kratkom vremenskom periodu nalaze i 
mimoilaze na malom prostoru, prilikom čega se stvara 
velika gužva, opasna za sve sudionike.
Obzirom da dogradnja škole nije do danas započela 
i nije omogućen rad u jednoj smjeni, zbog sigurnosti 
učenika spojna je cesta iznimno važna te se u Gradu 
Čazmi nadaju kako će projekt biti prepoznat kao važan 
za sigurnost djece u prometu te da će se za njegovu 
realizaciju iznaći potrebna sredstva.

Spojna cesta kod osnovne škole prioritet za Grad Čazmu
U Gradu Čazmi održan je sastanak s Anom Markuz, 
načelnicom Sektora za provedbu programa regionalnog 
razvoja pri Ministarstvu regionalnog razvoja i fondova 
EU. Tema je bila gradnja stajališta za autobuse i spojne 
ceste od Ul. A. Vulinca do Livadarske, odnosno od 
osnovne do srednje škole. Grad Čazma pokušava iznaći 
način financiranja navedenog projekta budući da je 
njegova vrijednost procijenjena na oko 1,3 milijuna 
kuna i ne može se u cijelosti financirati iz gradskog 

Ispred osnovne škole stvara se velika prometna gužva

UKRATKO

U tijeku je izrada projektne dokumentacije za 
rekonstrukciju Ulice M. Novačića, koja će obuhvaćati 
dionicu od križanja s Ulicom sv. Andrije pa do skretanja 
za Milaševac.

Dana 16. veljače 2015. g. Grad Čazma potpisao je 
Sporazum o mjerama za ublažavanje f inancijskih 
teškoća određenog dijela građana koji su ovršenici u 
postupcima prisilne naplate tražbina male vrijednosti 
na novčanim sredstvima.

Daljnju naplatu potraživanja za zakup i prodaju 
poljoprivrednog zemljišta po do sada zaključenim 
ugovorima preuzima Agencija za poljoprivredno 
zemljište, koja je zatražila preslike svih ugovora radi 
naplate i eventualnih pokretanja postupaka prisilne 
naplate putem nadležnih državnih odvjetništava.

I u ovoj godini u Gradu Čazmi nastavljena je praksa 
obilazaka novorođenčadi, iako se zbog promijenjenih 
zakonskih propisa naknada više ne isplaćuje gotovinski, 
već na tekuće račune. Prošle godine na području Grada 
Čazme rođeno je 70-ak novorođenčadi.

Raspisan je Javni poziv za predlaganje projekata udruga 
radi ostvarivanja novčane potpore iz proračuna Grada 
u 2015.g..

Jednoglasno je prihvaćen prijedlog Odluke o izmjenama 
i Dopunama Odluke o komunalnim djelatnostima na 
području Grada Čazme. Odlučeno je da se dimnjačarska 
služba na području Grada Čazme dodijeli gradskom 
komunalnom poduzeću Komunal ije Čazma. S 
dosadašnjim koncesionarom, tvrtkom „Mivegra“ iz 
Ivanić Grada raskinut je ugovor zbog nezadovoljstva 
građana obavljanjem usluga i, u konačnici, neplaćanja 
koncesije.

„Komunalije su se ranije registrirale za obavljanje 
dimnjačarske djelatnosti, a inspektor zaštite požara 
sugerirao je kako je to najbolje rješenje. I u nekim 
susjednim gradovima, poput Križevaca, ta se opcija 
pokazala vrlo uspješnom“, rekla je pročelnica Upravnog 
odjela za proračun, komunalno gospodarst vo, 
gospodarstvo, zaštitu okoliša i ekologiju Grada Čazme, 
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proračuna. Novo prometno rješenje iznimno je bitno 
s obzirom da gužva koju trenutačno stvaraju osobna 
vozila, školski autobusi i teretna vozila koja prometuju 
u obližnju drvnu industriju ugrožava sve sudionike, a 
posebno školsku djecu.
Uz navedeni, Čazma je pri Ministarstvu kandidirao i 
projekt obnove zgrade državne uprave (porezna uprava, 
katastar, ured za graditeljstvo), no prometno rješenje 
kod osnovne škole ipak je prioritet.

Sa sastanka s 
predstavnicima 
Hrvatskih cesta

Pri završetku je novi kružni tok u središtu Čazme, 
na koji će uskoro biti stavljen završni sloj asfalta, 

rasvjeta i uređen okoliš. Uza završenu rekonstrukciju 
ceste do Dragičevaca, projekt je to Hrvatskih cesta 
o kojemu se razgovaralo na sastanku u čazmanskoj 
Gradskoj upravi, s gradonačelnikom Dinkom Pirakom, 
predstavnicima Hrvatskih cesta, izvođačem Cestama 
Bjelovar, predstavnicima Komunalija i Čaplina, a 
prisustvovali su i saborski zastupnici Vedran Babić i 
Ivana Posavec - Krivec.

Gradonačelnik Pirak zahvalio je svima uključenima 
u navedene projekte, a posebice predstavnicima 
Hrvatskih cesta na dobroj suradnji. Grad Čazma 
priprema projektnu dokumentaciju za rekonstrukciju 
Ulice Milana Novačića, na temelju čega će navedeni 
projekt biti plasiran u plan Hrvatskih cesta. U fazi je 
razmatranja mogućnost financiranja ponajprije izrade 
projektne dokumentacije za betterment, odnosno 
potpunu prometnu i infrastrukturnu rekonstrukciju 
te izgradnju pješačkih staza na prometnom pravcu 
Bosiljevo - Dapci, budući da se radi o dionici dužine 
5,5 km, a time i značajnom financijskom zahvatu.

Moguće rješenje 
problema s 
parkiranjem teretnih 
vozila u Dragancu

S obzirom na probleme koji u prometu stvara 
nepropisno parkiranje teretnih vozila pored mlina 

u Gornjem Dragancu i opasnost koju predstavljaju za 
sve sudionike, Grad Čazma ponudio je rješenje. 

Naime, iako u svojemu krugu tvrtka Granolio ima 
mogućnost smještanja teretnih vozila koja dopremaju 
sirovinu, oni nisu zainteresirani to učiniti. Stoga su Grad 
Čazma i čazmansko komunalno poduzeće Komunalije 
ponudile da se parkiralište izgradi u neposrednoj 
blizini tvornice, na zemljištu koje je u vlasništvu tvrtke 
Komunalije.
„Uz to što ugrožavaju promet, teretna vozila oštećuju 

komunalnu infrastrukturu koju nastojimo izgraditi i 
održavati za dobrobit naših građana koji ondje žive“, 
rekao je gradonačelnik Čazme Dinko Pirak. Također 
je dodao kako je uobičajeno na takvim problematičnim 
mjestima ustrojiti dispečersku službu ili na neki drugi 
način riješiti problem parkiranja, međutim u Granoliu 
za to nemaju sluha.
Djelatinci čazmanske Policijske postaje nadziru, 
kontroliraju i eventualno kažnjavaju vozače u okviru 
svojih ovlasti i sukladno zakonskim propisima, no u 
konačnici odgovornost je na tvrtki Granolio.
„Drago nam je da je tvrtka prosperitetna, dobro posluje, 
zapošljava određeni broj naših sugrađana i na taj način 
osigurava egzistenciju obiteljima s našega područja, ali 
ne možemo dopustiti daljnje uništavanje infrastrukture 
i prometni kaos“, rekao je gradonačelnik Pirak. „Do 
sada je tragedija na sreću izbjegnuta, ali ukoliko se 
ovako nastavi, s obzirom da je u blizini mlina škola, 
pitanje je dana kada će se dogoditi neka nesreća, u 
najgorem slučaju s najtežim posljedicama“, upozorava 
Pirak. Ukoliko se ništa ne promijeni, Grad Čazma će 
na javne površine u blizini mlina postaviti prometne 
barijere koje će fizički sprečavati parkiranje vozila na 
za to nepredviđenom prostoru.

U Dragancu 
posadili drvored

Djelatnici čazmanskih Komunalija u Gornjem su 
Dragancu posadili sadnice japanske trešnje, kako 

bi uljepšali zeleni pojas uz nogostup, ali i odvratili vozače 
teretnih i drugih vozila od nepropisnog parkiranja na 
zelenim površinama.

Obnovljena rasvjeta 
u Ul. Matije Gupca

U Ulici Matije Gupca u Čazmi postavljena su dodatna 
rasvjetna tijela kako bi se osvijetlio mračan dio ulice 

i povećala sigurnost prolaznika, posebice školske djece.
Radove vrijedne oko 15.000 kuna izveo je HEP, a 
financirao Grad Čazma.

Gradu Čazmi 
odobrena sredstva 
za projektnu 
dokumentaciju 
reciklažnog dvorišta

Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 
odobrio je sredstva pomoći za financiranje izrade 

projektne dokumentacije za izgradnju reciklažnog 
dvorišta na području Grada Čazme. Riječ je o iznosu od 
76.000 kuna, odnosno 100% procijenjenih i opravdanih 
troškova izrade predmetne dokumentacije. Predstavnici HC obećali daljnju suradnju

Nepropisno parkiranje ugrožava promet

Drvored za ljepši Draganec

Nova rasvjeta u M. Gupca
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Fond je utvrdio da ukupno procijenjeni i opravdani 
troškovi izrade projektne dokumentacije radi građenja 
reciklažnog dvorišta iznose 76.000 kuna, a odnose se na 
izradu geodetskog i glavnog projekta, koji se sastoji od 
građevinskog i elektrotehničkog projekta, te elaborata 
zaštite na radu i zaštite od požara.

Također je utvrđeno da je projekt u skladu s osnovnima 
načelima Zakona o zaštiti okoliša i Zakona o održivom 
gospodarenju otpadom te ci ljev ima Strategije 
gospodarenja otpadom RH i nacionalne Strategije zaštite 
okoliša, kao i europskim standardima i zahtjevima, a sa 
svrhom da se maksimalno izbjegne nepovoljni utjecaj 
otpada na ljudsko zdravlje, okoliš i klimu te da se 
cjelokupno gospodarenje otpadom uskladi s načelima 
održivog razvoja.

Ulaganja u gradnju 
plinske mreže

U posljednje dvije godine na čazmanskome području 
izgrađena je većina plinske mreže tako da će se 

kroz nekoliko mjeseci moći reći da je, uz vodovodnu, 
cijelo područje Grada Čazme pokriveno i plinskom 
mrežom, budući da je u tijeku završna faza radova na 
potezu Vučani – Donji i Gornji Miklouš.
Prošle je godine završena montaža i zatrpavanje 
mreže u rov za naselja Sovari, Marčani, Gornji i Donji 
Lipovčani, Prnjarovac, Prokljuvani, Cerina, Gornji i 
Donji Dragičevac i Andigole. Završni radovi izvedbi 
ventila po naselju, tlačna proba i ishođenje uporabne 

dozvole očekuju se u prvoj polovici ove godine. Zadnji 
pravac plinofikacije krenuo je s prvim danima ove 
godine, a to je potez Vučani, Gornji i Donji Miklouš, 
Novo Selo i Martinac, gdje se usporedo postavljaju 
plinska i vodovodna mreža.
Ove godine očekuje se završetak i toga pravca. Ukupno je 
obuhvaćeno 15 naselja sa 1500 stanovnika i petstotinjak 
redovnih vikendaša. Dužina nove mreže je 57 km, a 
realna tržišna vrijednost mreže je više od 6 milijuna kuna. 
Financiranje navedene mreže je iz vlastitog poslovanja 
Komunalija te vlastitim kreditnim zaduženjem od 
milijun kuna. Ovim je projektima okončana plinofikacija 
svih 36 naselja Grada Čazme, a ove se godine očekuje 
i rješavanje ukupne vodoopskrbe.
Izgradnja plinske mreže u dužini 57 km jedna je od 
većih izgrađenih plinskih mreža u RH u zadnjih 
desetak godina. 

Uz izgradnju mreže, 
smanjena i cijena plina
Nove cijene razlikovat će se od distributera do 
distributera, a cijena kubnog metra plina u Čazmi 
ostaje najniža u okruženju.

- Cijena kubika plina od 1. travnja iznosi 2,78 kn. To 
je pojeftinjenje za 14 lipa, odnosno oko 5%, a s tom 
cijenom ostat ćemo među najjeftinijim distributerima 
u okruženju, rekao je direktor čazmanskih Komunalija 
Ivan Beljan.
Prema projekcijama Komunalija, prosječna godišnja 
ušteda po kućanstvu bit će oko 300 kuna.

Konferencija 
o novitetima 
u komunalnoj 
infrastrukturi

Gradonačelnik Čazme Dinko Pirak, prof., direktor 
Komunalija Ivan Beljan i Želimir Curiš, direktor 

tvrtke Čaplin sudjelovali su potkraj siječnja na konferenciji 
o ulaganjima u komunalnu infrastrukturu održanoj u 
Bruxellesu. Ulaganje u komunalnu infrastrukturu jedan 
je od najvećih izazova za zemlje jugoistočne Europe jer 
će se jedino tako moći prilagoditi EU regulativi koja 
je vrlo zahtjevna.
Tijekom tranzicijskog perioda došlo je do promjena 
u opsegu i strukturi komunalnih poslova u zemljama 
JIE pa se primjenom modernih tehnologija mnogo 
toga mijenja.
Komunalni sektor će se morati suočiti s problemom 
restrukturiranja i privatizacije, iako se i dalje skromno 
koriste modeli javno-privatnog partnerstva ili izdavanja 
municipalnih obveznica kao mogući alati za osiguravanje 
potrebnih sredstava.
Ciljevi zelene ekonomije su uštede – 20% potrošnje vode, 
20% emisija ugljičnog dioksida, 15% manje energije i 
35% smanjenje otpada.

Prikazano je nekol iko tehnološko-operativnih 
projekata: biološkog pročišćavanje otpadnih voda, 
sanacija odlagališta otpada i zagađenih lokacija i 
hitna intervencija u zaštitu okoliša, proces tranzicije 
prema nisko-ugljičnim gradovima, nova i sofisticirana 
softverska rješenja za komunalne tvrtke, nadzor 
gubitaka vode u javnom sustavu vodoopskrbe, primjeri 
gospodarenja otpadom, procedure za ulazak u vlasništvo 
tvrtki koje gospodare otpadom (dozvole, elaborati, 
osiguranje, očevidnik), najbolje EU prakse i zakonom 
predviđeni postupci u skupljanju, odlaganju, uporabi, 
zbrinjavanju u obradi otpada te primjeri projekata 
komunalne infrastrukture financirani iz nacionalnih 
i EU fondova.
Komunalni sustav predstavlja važan dio gospodarstva 
u zemljama jugoistočne Europe jer zapošljava 4% 
radnika, ostvaruje 2% ukupnog prihoda gospodarstva 

PEĆINA d.o.o.
Kralja Zvonimira 3, Čazma
Tel/fax: 043/771-666

Prodaja svih vrsta guma: 
bicikl, moped i auto gume.

Gume za radne strojeve, prikolice i traktore.
Motorna ulja, antifriz, tekućina za pranje stakla…
Filteri ulja, goriva, zraka…
AKUMULATORI
Disk pločice, pakne, svjećice i ostali auto dijelovi.
PRANJE AUTOMOBILA I KOMPJUTORSKA OPTIKA
Dođite i uvjerite se u kvalitetu i brzinu naše usluge.

Na istoj adresi vršimo i usluge 
montiranja, balansiranja i popravaka guma.

Mi smo ovdje radi Vas svakog radnog dana od 08-16 h
 Subotom od 09-13 h

Hvala na dosadašnjem povjerenju!

 Izradu projektne dokumentacije za izgradnju reciklažnog dvorišta 
 financirat će Fond za zaštitu okoliša

Cijena plina potrošačima manja 300 kn za godinu

 Gradonačelnik i predstavnici Komunalija prisustvovali   
 su konferenciji o novitetima u komunalnoj infrastrukturi

INFRASTRUKTURA
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i raspolaže s 4% sve imovine u gospodarstvu. Sudionici 
konferencije u Bruxellesu su se na licu mjesta mogli 
informirati o uvjetima korištenja sredstava iz EU 
fondova za komunalni sektor. Konferencija je predstavila 
potencijale komunalnog sektora u zemljama jugoistočne 
Europe i pružila mogućnost za uspostavu kontakata s 
potencijalnim ulagačima i partnerima.
Među govornicima bili su i zastupnici u EU parlamentu, 
Ivana Maletić i Tonino Picula.

Toplovod

Prije godinu dana, Ministarstvo regionalnog 
razvoja sufinanciralo je projektnu dokumentaciju 

za nastavak toplovoda u Gradu Čazmi, vrijednu oko 
300.000, sa 74% iznosa. 

Riječ je o toplovodu dužine oko 4 km koji bi prolazio 
užim središtem grada i u prvoj fazi opskrbljivao 
energijom javne ustanove, veće poslovne objekte i druge. 
U drugoj i trećoj fazi, toplovod bi obuhvaćao veće 
područje te bi se na njega mogla priključiti zainteresirana 
kućanstva. Vrijednost tog projekta je 12 milijuna kuna.
Grad Čazma je u obvezi prijaviti navedeni projekt 
na europske fondove u sljedeće dvije godine. Iz tog 
je razloga održan sastanak s novim direktorom DI 
Čazma, Nikolom Maturancem, budući da je projektna 
dokumentacija vezana na kotlovnicu unutar te tvrtke. 
DI Čazma je i dalje zainteresirana za suradnju te i za 
moguću gradnju drugog kotla koji bi povećao kapacitet 
toplane.

Energijom iz toplovoda sagrađenog prije nekoliko 
godina već se griju Osnovna i Srednja škola Čazma 
te školsko-sportska dvorana. Uštede nastale ovakvim 
načinom grijanja dosežu i do 30%.

Gradonačelnik 
Pirak imenovan 
zamjenikom člana 
Odbora regija EU

Gradonačelnika Grada Čazme Dinka Piraka, 
prof. Vlada Republike Hrvatske imenovala je 

zamjenikom člana Odbora regija Europske unije.
U europski Odbor regija imenovano je devet članova 
i njihovih devet zamjenika. Mandat im je pet godina, 
a misija iznošenje lokalnih i regionalnih stajališta o 
zakonodavstvu EU-a, objavljivanjem izvješća, odnosno 
mišljenja o prijedlozima Europske komisije.
Komisija, Vijeće i Europski parlament moraju se 
savjetovati s Odborom regija prije donošenja odluka 
koje se tiču lokalne i regionalne samouprave, poput onih 
o zapošljavanju, brizi za okoliš, obrazovanju i javnom 
zdravstvu. Odbor regija trenutačno broji 353 člana iz 
svih 28 država članica.

Tradicionalni prijam 
za svećenike

Na t r ad ic iona l nom go d i šn j em pr i j a mu , 
gradonačelnik Čazme Dinko Pirak zahvalio je 

prisutnim svećenicima s čazmanskog područja, dekanu 
Čazmanskog dekanata, vlč. Dubravku Laušu, vlč. 
Ivanu Grudičeku, draganečkom župniku, vlč. Stjepanu 
Šprajcu, župniku Župe u Dubravi te vlč. Ivanu Miškiću, 
vlč. Župe Sv. Jelene Križarice u Vrtlinskoj na radu koji 
obavljaju tijekom godine te su, baš kao i predstavnici 
svjetovne vlasti, na usluzi građanima. Međusobnu 
suradnju ocijenio je tradicionalno vrlo dobrom. Susretu 
su prisustvovali i zamjenica gradonačelnika Snježana 
Dončević te predsjednik Gradskoga vijeća, Vinko Ravlić.
„Grad Čazma pomaže pri obnovi sakralnih objekata. 
Na žalost, ove smo godine bili primorani smanjiti 

proračun, međutim računamo na novac iz europskih 
fondova, odnosno Fonda za ruralni razvoj“, rekao je 
gradonačelnik Pirak, pozivajući prisutne da ovu godinu 
posvete pripremi projekata za obnovu sakralnih objekata 
kako bi što spremniji dočekali mogućnost prijavljivanja.
Čazmanski dekan, vlč. Dubravko Lauš govorio je o 
obnovi Župne crkve Sv. Marije Magdalene, koja je 
podijeljena u faze, ovisno o sredstvima osiguranim 
u državnom proračunu. „U protekle 2 godine novac 
je potrošen na „nevidljive“ radove, odnosno zamjenu 
kamena te kupnju kamenih blokova za radove koji slijede. 
Također, kleše se rozeta i portal što bi trebalo završiti 
do proljeća,“ naglasio je vlč. Lauš. Na temelju tih radova 
moglo bi se krenuti s prezentacijom glavnog pročelja.
Vlč. Grudiček, župnik Župe Pohoda BDM u Dragancu 
pokušat će pokrenuti prije 3 godine započete radove. Ima 
i nekih manjih zahvata koje bi trebalo učiniti, a Grad 
će u tome pomoći posredujući, odnosno kontaktirajući 
s konzervatorima.
Vlč. Miškić jako je zadovoljan zatečenim stanjem i 
odnosom s mještanima Vrtlinske. Prošle je godine počeo 
obnavljati unutrašnjost crkve, a ove godine planira i 
obnovu objekta u Pobjeniku.

Župnik Župe Sv. Margarete u Dubravi prenio je pohvale 
mještana za obnovljenu cestu do Dragičevaca, ali i 
pitanja upućena gradonačelniku, a vezano za cestu i 
mrtvačnicu u Prnjarovcu.
„Cesta koja od Prnjarovca vodi ka Grabercu je u 
županijskoj nadležnosti. Na žalost, u posljednjih 7 
godina na našem području BBŽ nije ništa uložila u 
cestogradnju“, rekao je gradonačelnik Pirak, ističući 
kako je razgovarao s predstavnicima ŽUC-a, koji su 
obećali da će na proljeće nešto učiniti po tom pitanju.
Sastanku je prisustvovao i direktor čazmanskih 
Komunalija, Ivan Beljan, koji smatra da bi na svakome 
groblju trebalo osigurati određeni komunalni nivo, 
misleći pritom na mrtvačnice, odnosno primjerene 
objekte koji bi služili toj namjeni. „Ponajprije je riječ 
o naseljima Vrtlinska i Prnjarovac“, rekao je Beljan. 
Komunalije su prošle godine, na svakome groblju na 
kojemu je to bilo moguće, postavile priključak vode te 
na nekoliko grobalja izgradile pješačke staze, čime su, 
prema riječima prisutnih svećenika, građani uvelike 
zadovoljni. Ove će godine čazmanska komunalna 
tvrtka sponzorirati uređenje grobnih mjesta na kojima 
su sahranjeni župnici.

 Toplinskom energijom opskrbljivala bi nas DI Čazma

Održan je tradicionalni prijam za župnike
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DVD Čazma 
pobratimljen s 
DVD-om Primošten

Između DVD-a Čazma i DVD-a Primošten svečano 
je potpisana Povelja o bratimljenju.

Događaju je prisustvovao načelnik Općine Primošten, 
Stipe Petrina i čazmanski gradonačelnik Dinko Pirak. 
Po potpisivanju Povelje, održan je tradicionalni godišnji 
domjenak DVD-a Čazma.

Veliko zlato 4. 
čazmanskog Vinokapa 
odnijeli Slovenci 

Na 4. čazmanskom Vinokapu, sada već renomiranoj 
međunarodnoj izložbi vina, po nekima i najjačoj 

u BBŽ, sudjelovali su vinari i vinogradari iz nekoliko 
hrvatskih vinogorja te gosti iz Slovenije i Mađarske.

Tim stručnih ocjenjivača, koji je predvodila predsjednica 
ocjenjivačke komisije dr.sc. Ivana Alpeza, ocjenjivao je 
vina, voćna vina i alkoholna pića.
Ocijenjen je 141 uzorak vina i 10 uzoraka alkoholnih 
pića. Dobar dio zlatnih odličja, uključujući i veliko 
zlato, odnijeli su gosti iz Slovenije, ali bilo je i domaćih 

laureata, primjerice Antun Margetan iz Čazme, čiji se 
škrlet ovjenčao zlatom.

Pozlatili su se i čazmanski likeri, poput višnjevca 
Snježane Furmek i likera od maline Zlatka Hrdomana. 
Rezultate 4. čazmanskog Vinokapa možete vidjeti na:
h t t p : // w w w.v i n a r i - c a z m a . h r / w p - c o n t e n t /
uploads/2015/03/Rezultati-%C4%8Cazmanski-
vinokap-2015.pdf 
Organizatori, Udruga vinogradara i vinara “Čazma”, 
TZ Čazma i Grad Čazma čestitaju svima na ostvarenim 
rezultatima.

Na prvoj ovogodišnjoj 
akciji prikupljeno 
76 doza krvi

Gradsko društvo Crvenog križa Čazma održalo je 
prvu ovogodišnju akciju prikupljanja krvi. 

Odazvale su se 84 osobe, a krv je darovalo 66 muškaraca 
i 10 žena.

U Crvenom križu i ovoga su puta izdvojili višegodišnje 
darivatelje, primjerice Marijana Roviščanca koji je krv 
dao 68. put, Josipa Markovinovića, 61. i Slobodana 
Grašara, 58.. Tijekom ove godine, održat će se još tri 
akcije prikupljanja krvi u Čazmi. Inače, bez obzira na 
organizirano prikupljanje, krv se može svakodnevno 
dati u transfuzijskoj ustanovi, primjerice u Hrvatskom 
zavodu za transfuzijsku medicinu, u Petrovoj 3 u 
Zagrebu, od ponedjeljka do petka od 7:30 – 19:00, a 
subotom od 7:30 – 15:00 sati. Sljedeća akcija Gradskog 
društva Crvenog križa Čazma održat će se 11. svibnja 
na uobičajenome mjestu - u Gradskoj vijećnici.

Noć muzeja 2015.

U bogatom programu ovogodišnje Noći muzeja u 
Čazmi uživalo je oko 150 posjetitelja.

Manifestaciju je već sedmi puta za redom organizirao 
Centar za kulturu, Gradski muzej Čazma, ove godine 
u suradnji sa Čazmanskom sekcijom gljivara Sesvete.
U petak, 30. siječnja, od 18 sati do 1 sat poslije ponoći 
posjetitelji su mogli sudjelovati na radionicama, slušati 

Laureati 4. Vinokapa

Dobrovoljni davatelji krvi ponovno su se dokazali

predavanja, gledati izložbe, ali i kušati pripremljeno 
jelo u sklopu izložbe o gljivama iz čazmanskoga kraja.
Hrvatsko muzejsko društvo jubilarnu je desetu Noć 
muzeja osmislilo pod nazivom ”Izumi i otkrića – 
Nikola Tesla univerzalni um” pa je i sadržaj priredbe u 
Čazmi bio pripremljen s naglaskom na dostignuća toga 
znanstvenika i izumitelja svjetskoga glasa. DVD Čazma pobratimio se s DVD-om Primošten

• PUNJENJE AUTO KLIMA
• auto dijagnostika (ABS, ASR, ESP, airbag,  

poništavanje servisnih intervala, climatronic...)

• tokarenje diskova 
• eko-test (katalizatori, sonde...)

• kompjuterska optika i podešavanje  
geometrije kotača

• podešavanje paljenja diesel motora 
• izmjena ulja, remenja i filtera
• priprema za tehnički pregled 
• izrada metalnih kočionih vodova 

• MOGUĆNOST PLAĆANJA KARTICAMA
• POPUSTI NA DIJELOVE DO 20 POSTO

Noć muzeja podsjetila je na um velikana Tesle



1514

Besplatno glasilo grada Čazme • broj 32 • prosinac 2013.Besplatno glasilo grada Čazme • broj 37 • travanj 2015.

AKTUALNO KULTURA

Koncert LADA 
za pamćenje

U sklopu manifestacije Pasionska baština, a u povodu 
Uskrsa, u čazmanskoj Župnoj crkvi sv. Marije 

Magdalene, hrvatski Ansambl narodnih plesova i 
pjesama LADO održao je vrlo dobro posjećen koncert 
“Gospin plač”.
Riječ je o tradicionalnoj korizmenoj turneji, a osim u 
Čazmi, Ansambl je nastupio u Zagrebačkoj katedrali, 
Slavonskom Brodu, Velikoj Gorici, Križevcima i 
Samoboru.
U akustičnom prostoru vrijednoga spomenika kulture, 
LADO je na iznimno dojmljiv način izveo tematske 
napjeve Gospina plača iz raznih krajeva Hrvatske, koje 
su obradili Dražen Kurilovčan, Joško Ćaleta, Krunoslav 
Šokac, Vid Balog i Ivica Ivanković. Riječ je o lirsko-
epskim pasionskim napjevima koji opisuju Kristovu 
muku i smrt, kroz potresni izraz Majke Marije.
Koncert, koji je pripremila Župa sv. Marije Magdalene 
u suradnji s Centrom za kulturu – Gradskim muzejom 
Čazma, sponzorstvom je omogućio Grad Čazma.

Darovali slikovnice 
pedijatriji

Akciji darivanja slikovnica pod geslom “Čitam, 
dam sretan sam – svoju knjigu daruj i tuđe srce 

obraduj” provedena je u u Gradskoj knjižnici Slavka 
Kolara Čazma, u povodu Međunarodnog dana darivanja 

knjiga.
Akcija je provedena u suradnji s čazmanskim Dječjim 
vrtićem i Osnovnom školom Čazma. Prikupljene 
slikovnice darovane su Pedijatrijskoj ordinaciji dr. Vesne 
Bacalja u Čazmi.

Skupljaju čepove, 
surađuju sa srednjom 
školom i prijavljuju 
EU projekte

Dječji vrtić Pčelica Čazma, na poziv DND-a Čazma, 
uključio se s roditeljima u skupljanje plastičnih 

čepova, pod nazivom “Plastičnim čepovima do skupih 
lijekova”.
Udruga oboljelih od leukemije i limfoma Hrvatske 
pokrenula je projekt  pod nazivom “Plastičnim čepovima 
do skupih lijekova”, a nedavno je i potpisan Ugovor o 
suradnji o prikupljanju i zbrinjavanju plastičnih čepova 
s tvrtkom GKP ČAKOM d.o.o. 

Potpisivanjem Ugovora stekli su se uvjeti da se akcija 
prikupljanja čepova još više proširi i da se u nju uključi još 
veći broj ljudi. Udruga će prikupljene čepove prodavati, 
a novcem od prikupljenih čepova će se nabavljati 
potrebni lijekovi. 
Ukoliko se i vi i/ili vaša tvrtka želite uključiti u ovu 
humanitarnu akciju prikupljanja plastičnih čepova, 
posjetite službene stranice Udruge oboljelih od leukemije 
i limfoma Hrvatske (UOLL) za više informacija.

Književni susret 
sa Zoranom 
Pongrašićem – Zašto 
(ne) volimo bajke?

U Gradskoj knjižnici Slavka Kolara Čazma gostovao 
je dječji književnik Zoran Pongrašić. Književni 

susret  “Zašto (ne) volimo bajke” održan je za učenike 
viših razreda OŠ Čazma.

Na duhovit i jednostavan način, Zoran Pongrašić 
analizirao je i komentirao tradicionalne bajke na kojima 
odrastaju generacije i generacije djece, bajke Andersena, 
Grimma i hrvatske narodne predaje, prikazujući ih kroz 
vizure čitatelja 21. stoljeća. 

Zoran Pongrašić govorio je o tradicionalnim 
bajkama na moderan način

 U crkvi sv. Marije Magdalene

Slikovnice će utješiti bolesnu djecu



1716

Besplatno glasilo grada Čazme • broj 32 • prosinac 2013.

KULTURA

Čazmanski pARTiji

U Gradskoj knjižnici Slavka Kolara na književnim 
tribinama  Čazmanski pARTy  gostovali su 

nagrađivani književnici Marko Gregur i Kristian Novak.

Susrete su organizirali Gradska knjižnica Slavko Kolar 
(Čazma) i Hrvatsko društvo pisaca (Zagreb), a moderirao 
Slađan Lipovec. 

Koncert za 
mame i tate...
...bake i djedove, stričeve i strine, ujne i ujake... pripremili 
su članovi Malog zbora Zlate Gjungjenac Gavella, “Mali 
čazmanski slavuji” - pjevački zbor učenika prvih i drugih 
razreda osnovne škole i dječjeg vrtića, te rock sastav 
OŠ Čazma, pod vodstvom prof. Nikoline Brajković 
Draguljić. Sve to uz pomoć recitatora, učenika OŠ 

Čazma i u suradnji s Centrom za kulturu, Gradskim 
muzejom Čazma.

Poetska večer

U sklopu programa za supermaraton, a u povodu 
Svjetskoga dana poezije, učiteljica Antonija 

Trgovac je, u suradnji s Centrom za kulturu – Gradskim 
muzejom Čazma organizirala Poetsku večer u kino 
dvorani u Čazmi. 

Nastupili su učenici Osnovne škole Čazma - mali zbor 
pod vodstvom prof. Nikoline Brajković – Draguljić i mali 
recitatori – učenici nižih razreda osnovne škole Čazma.

Predstavljanje 
knjige – “Obitelj 
prijelaznog naraštaja”

U Gradskoj knjižnici Slavka Kolara održano je 
predstavljanje knjige “Obitelj prijelaznog naraštaja”, 

autora Vesne Gračner i doc. dr. sc. Mirka Mataušića.
Knjigu su predstavili Vesna Gračner prof., dr. sc. Suzana 
Peran, komunikologinja i don Anton Šuljić, književnik, 
publicist i šansonijer.

Osnovna i Srednja 
škola Čazma 
sudjeluju u pilot 
projektu e-Škole

Hrvatska akademska i istraživačka mreža – CARNet 
objavila je nazive prvih 150 škola koje će se u 

sljedeće tri godine uključiti u pilot projekt “e-Škole: 
Razvoj sustava digitalne zrelosti škola”. 

U prvoj fazi, već na jesen 2015. godine, uključit će se 
prvih 20 škola, dok će se ostalih 130 škola uključiti 
početkom 2016. godine.
Odabirom prvih 150 škola, nacionalni strateški projekt 
e-Škole kreće u prvu fazu implementacije vrijednu 
300 milijuna kuna. Javni poziv za sudjelovanje u Pilot 
projektu e-Škole, koji je CARNet objavio u prosincu 
2014. godine, izazvao je izniman interes škola. Prijavljene 
škole svojim su odazivom iskazale želju za uvođenjem 
informacijskih i komunikacijskih tehnologija u svoje 
obrazovne i poslovne procese. U relativno kratkom roku, 
do 20. siječnja 2015. godine, prijavilo se ukupno 705 
škola. Među odabranim školama nalaze se i Osnovna 
i Srednja škola Čazma.

OŠ Čazma predstavili 
se na 1. festivalu 
dječjega glazbenoga 
stvaralaštva

Učenici 12 osnovnih škola s područja cijele Hrvatske, 
među kojima i OŠ čazma,  sudjelovali su na 1. 

festivalu dječjega glazbenoga stvaralaštva održanome 
u Dugom Selu, u organizaciji Glazbene udruge „Opus“. 
Osmišljen je kao poticaj učenicima i učiteljima glazbene 
kulture u stvaranju novih kvalitetnih skladbi.

Na ovogodišnjem, 1. festivalu dječjeg glazbenog 
stvaralaštva  sudjelovali su učenici i njihovi mentori 
iz 12 škola s područja cijele Hrvatske. Među njima i 
učenici Osnovne škole Čazma, pod vodstvom mentorice 
Nikoline Brajković – Draguljić.
Vrijednost tog hvalevrijednog projekta prepoznale su i 
važne institucije: Agencija za odgoj i obrazovanje, OŠ 
“Ivan Benković”, HDS ZAMP, Zagrebačka županija, 
Grad Dugo Selo, Ministarstvo znanosti, obrazovanja 
i sporta.
Podršku su pružili  i poznati glazbenici Ivana Plechinger 
Kovačić i Bruno Kovačić, mlada hrvatska kantautorica 
Sara Renar, koja je bila posebni gost Festivala, te poznati 
glazbeni kritičar i publicist Hrvoje Horvat.

Srednjoškolska 
predstava za vrtićance

Nastavlja se suradnja čazmanskoga dječjeg vrtića sa 
Srednjom školom Čazma. Nakon što su vrijedne 

učenice oslikale zid na ulazu vrtićke zgrade, sada 
već studentice, posjetile su ih i sa srednjoškolskom 

 Gradska knjižnica redovito održava književne večeri

 Mališani nastupili za mame i tate

Učenici nižih razreda Osnovne škole Čazma

Osnovnoškolci sudjelovali na 1. festivalu dječjega glazbenoga stvaralaštva
Srednja škola ¨azma u projektu e-škole

ŠKOLSTVO
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dramskom skupinom održale predstavu “Miševi i mačke 
naglavačke”, na radost i veselje vrtićkih mališana. 

Predstavu je gledalo 90-tak djece s odgojiteljicama, a 
nakon toga dogovorili su i gostovanje u popodnevnim 
satima, za djecu koja pohađaju program predškole.

Prijavili projekt za 
stručno usavršavanje

Dječji vrtić Pčelica, u suradnji s konzultantskom 
tvrtkom Edintra Consulting prijavio  je projekt 

„Mobilnost osoblja predškolskog odgoja „Erasmus + 
KA1““.
Ukoliko projekt  odobri Europska komisija,  četiri 
djelatnice dječjeg vrtića „Pčelica“ ići će na stručno 
usavršavanje u Španjolsku, u Dječji vrtić „Pčelica“ u 
Sevilli.
Cilj je ojačavanje stručnih potencijala, s naglaskom na 
razvijanje vještina i kompetencija u djece od njihove 
najranije dobi. Stečena znanja primijenit će u praktičnom 

radu s djecom i roditeljima te o tome informirati javnost.
Glavne teme stručnog usavršavanja bit će ekologija 
– zaštita okoliša, zdrava prehrana djece te glazbeni  i 
tjelesni odgoj.

Svjetski dan sindroma 
Down“ obilježila 
i OŠ Čazma
Autorica: Anita Mikulandra, OŠ Čazma

Na prvi dan proljeća 21. ožujka obilježava se “Svjetski 
dan sindroma Down“. 

Taj datum (21/3) predstavlja 3 kopije cijelog ili dijela 
kromosoma 21, koji je jedinstven za osobe s Downovim 
sindromom.
Simbol Dana sindroma Down su  šarene čarape  jer 
ih osobe s Downovim sindromom ne mogu upariti. 
Cilj akcije „Šarene čarape“  je da svi pričaju o Svjetskom 
Down sindrom danu, a to možemo učiniti i tako da 
nosimo čarape, ali ne bilo kakve, već vedro obojane, 
različite čarape, ili čak tri čarape za tri kromosoma. 
To je jako jednostavno, bez obzira jeste li kod kuće, u 
vrtiću, u školi, na poslu, bilo gdje.
Ove godine u obilježavanje tog dana uključila se i 
Osnovna škola Čazma. Ako vas pitaju zašto taj dan 
nosite različite čarape, recite svima da bar na ovaj način 
želite stvoriti jedinstveni globalni glas za zalaganje 
prava, inkluziju i dobrobit osoba sa sindromom Down.

Priredba u povodu 
Dana bolesnika
U povodu Svjetskoga dana bolesnika, Centar za kulturu - 
Gradski muzej Čazma i Klub za pomoć djeci s teškoćama 
u razvoju “Naši anđeli” organizirali su tradicionalnu, 
dobro posjećenu priredbu na kojoj su nastupili članovi 
Udruge i njihovi prijatelji.

SREDNJA ŠKOLA 
ČAZMA

Projekt Moj glas protiv nasilja

U okviru projekta Moj glas protiv nasi lja   u 
Komercijalnoj i trgovačkoj školi Bjelovar 19. 

ožujka 2015. izabrani su i predstavljeni najbolji slogani 
srednjoškolaca Bjelovarsko - bilogorske županije. 
Knjižnica Komercijalne i trgovačke škole u Bjelovaru 
tog je dana u dopodnevnim satima prštala od pozitivne 
energije i mladosti. Okupili su se srednjoškolci 7 
županijskih srednjih škola koji su se uključili u projekt 
Moj glas protiv nasilja. 

U nazočnosti gošća Nataše Bijelić iz organizacije CESI 
te predstavnica Vladinog ureda za ravnopravnost spolova 
Irene Satra i Matee Sedmak, događaju su prisustvovali 
i učenici naše škole Romarijo Zrakić iz 1.d i David 
Bošnjak iz 1.c s profesoricom Renatom Špehar. 
Njihovi nagrađeni slogani glase: „Nasilje ne štima, a 
svuda ga ima“ te „ Druge ne povrijedi, ljubav zavrijedi“. 
Iz naše škole izabran je još i slogan Matije Šimunića, 
3.d :“Budi muško, ne tuci žensko!“
Na samom skupu profesorica Renata Špehar predstavila 
je provedbu projekta u Srednjoj školi Čazma, ali i 
u samom gradu. Prikazan je i film kojeg su snimili   
učenici naše škole. 

Na kraju su proglašeni najbolji slogani, uručene nagrade 
i zahvalnice autorima, mentorima i školama.

 Romarijo Zrakić i David Bošnjak, autori nagrađenih slogana

 Predstava za vrtićance

Uručivanje nagrada profesorici Renati Špehar
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županijski prvak iz matematike i fizike i „brončani“ na 
županijskom natjecanju iz informatike. Zapravo, Ivan je 
izvrstan u svemu čega se dohvati. Kako mu to uspijeva?
Odgovor, prema njegovim riječima, leži u upornosti. 
Ne odustaje nikada, dapače, što je izazov veći, odnosno 
zadatak teži, on se s većim žarom hvata u koštac s njim 
i ne odustaje dok točno rješenje nije tu. Za razliku od 
većine svojih vršnjaka, u svemu traži svrhu i već točno 
zna što želi u životu: studirati računarstvo na FER-u. 
No, isto tako zna da je put do tamo dugačak i da je 
svaki trenutak bitan. Njegov je moto: „Fokusirati se na 
sadašnjost, a planirati budućnost.“

Kako to Ivan radi? Svakodnevno provodi dio slobodnog 
vremena na računalu, trenutno se bavi operativnim 
sustavom Linux. Nije mu važna snaga računala, već želi 
iz njega izvući što je moguće više. Zanima ga apstrakcija, 
programi, tj. ono što se krije ispod vidljivih dijelova 
računala. Svoju ljubav prema apstrakciji i kombinatorici 
počeo je razvijati kao dječak igrajući se Lego kockama. 
Kad nije gradio Lego kockama, čitao je stripove i tako 
poboljšavao tehniku čitanja. 
Danas svoje slobodno vrijeme provodi kod kuće, 
družeći se s članovima obitelji, jer izlaske smatra 
„kontraproduktivnim“. Voli se igrati s petogodišnjom 
sekom pa čak joj pokoji put i kolače ispeći. Ljudi 
oko njega iznimno su mu bitni tako naglašava da je 
njegov razred stvarno super. Ivanu su svi profesori u 
školi izvrsni, a izdvojit ćemo samo njegove mentorice 

SŠ ČAZMA SŠ ČAZMA

Probuđena dramska aktivnost u SŠ Čazma

Svatko od nas ponekad poželi biti netko drugi. 
Savršen način za to je početi glumiti i uživjeti se 

u lik, nakratko se vratiti u drugo vrijeme i skočiti na 
neko drugo mjesto.
Savršen primjer za to su Tri sestre, drama A. P. Čehova. 
Profesoricu hrvatskoga jezika u SŠ Čazma Mariju Tkalec 
dugo je opsjedala misao da bi tu dramu bilo dobro 
spremiti za Smotru literarnog, dramskog i novinarskog 
stvaralaštva LiDraNo. U prošloj je generaciji imala tri 
učenice koja su bile nerazdvojne i podsjećale su je na tri 
sestre, no nije uspjela uvježbati dramu. Ove joj se godine 
želja ispunila te su tri djevojke iz 2.c: Kristina Ančić, 
Ivana Kušan i Paula Pirak postale Olga, Maša i Irina.
Profesorica Sanja Ezgeta odabrala je ulomke iz drame 
i izdvojila scene koje najbolje daju cjelovit uvid u 
dramu, čime je omogućeno nesmetano praćenje radnje. 
Profesorice Tkalec i Ezgeta ovom su dramom željele 
skrenuti pažnju na našu sredinu danas, gdje vlada apatija 
i bezvoljnost te želja za bijegom u veću sredinu. Ta su 
obilježja istaknuta, no profesorice su otišle korak dalje 
pa je njihova verzija optimistična i završava porukom: 

„Treba živjeti, treba raditi!“
Nakon višemjesečnih priprema uz profesoricu Sanju 
i učenja teksta od devetnaest stranica Tri sestre izašle 
su na pozornicu čazmanskoga Centra za kulturu na 
Međuopćinskom LiDraNu 21. siječnja 2015. Želja triju 
Čehovljevih sestara bila je otići u Moskvu, a želja naših 
bila je otići u Bjelovar na Županijsku smotru, i otišle su. 
Tri sestre izvedene su i na Županijskom LiDraNu 4. 
veljače u bjelovarskom Centru za kulturu. Izgledale 

su prekrasno, kostimi u odabiru profesorice Tkalec 
dočaravali su Rusiju 19. stoljeća. Za šminku pobrinula 
se učenica Leonarda Grandverger, a za zvučne efekte 
učenik Miroslav Kolenc. Iz publike pratile su ih i 
navijale za njih profesorice Sanja Ezgeta i knjižničarka 
Suzana Pušić. 

Jako smo ponosni na naše Tri sestre i one su nas 
potaknule da se više bavimo glumom. U našoj školi 
ove je godine pokrenuta dramska grupa pod vodstvom 
profesorice hrvatskoga jezika Živane Kriška i školske 
knjižničarke Suzane Pušić. Za početak voditeljice su se 
odlučile za odabir veselijeg djela pa su djevojke iz 1.c: 
Ivana Božić, Ivona Dabac, Lucija Mađerić, Tea Milić, 
Matea Valenta, potpomognute Klaudijom Hrgić iz 2.d 
postale „Miševi i mačke naglavačke“ Luke Paljetka. 
Djevojke su se poigrale 4. ožujka Miševa i mačaka u 
dječjem vrtiću Pčelica i jako razveselile mališane. Bile 
su tako dobre da su dobile i ponude za daljnje nastupe 
pa sada pripremaju još nekoliko ulomaka kako bi 
razveselile i male „predškolce“.
Zato „Treba živjeti, treba raditi, treba glumiti!“

Ivan Pavleković – naš mali genije

Nekim učenicima (i odraslim ljudima) matematika 
i f izika izgledaju kao pravi bauci. No, Ivanu 

Pavlekoviću iz 3.c matematika, fizika i informatika 
nešto su sasvim normalo i gotovo jednostavno. On je 

s natjecanja. Na natjecanju iz matematike mentorica 
mu je bila profesorica Ivanka Buban, iz fizike Vlasta 
Hermanović, a iz informatike profesorica Željka Dijanić. 
Ivan je tih i samozatajan momak koji točno zna što u 
životu želi. Uporan je i sistematičan, a ima i podršku 
ljudi oko sebe pa mu je uspjeh zagarantiran. 

Projekti profesorice Renate Špehar

Svi želimo da današnja škola bude što zanimljivija. 
Najbolji način za to je uključivanje u različite 

projekte koji pružaju mogućnost unapređivanja nastave, 
suradničkog učenja, povezivanja s drugim školama, 
putovanja i upoznavanja novih ljudi. S druge pak strane 
takvi su projekti važni za promidžbu škole. Sve to nudi 
projekt E-medica. 
Za taj je projekt profesorica filozofije i sociologije Renata 
Špehar čula tijekom pauze na jednome stručnom skupu 
i odmah joj se učinio zanimljivim. Otišla je internetske 
stranice projekta i vidjela da je cilj projekta međuškolsko 
povezivanje te se odmah priključila Medicinskoj i 
Ekonomskoj i birotehničkoj školi u Bjelovaru. Koliko je 
projekt E-medica važan govori i činjenica da se održava 
pod pokroviteljstvom Ministarstva znanosti, obrazovanja 
i sporta, Ministarstva zdravlja, Agencije za strukovno 
obrazovanje i obrazovanje odraslih te CARNet-a. 
U školskoj godini 2013./2014. škole su mogle same 
odabirati teme te je odabrana tema Eugenica tj. stvaranje 
„bolje vrste“. Prve „E-medičarke“ bile su Marija Jurina, 

       Ivan Pavleković

Ekipa Eugenike E MEDICA 13

 Tri sestre
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Doris Marjanović i Nives Pleše koje su istražile povijesni 
aspekt pojma eugenike tj. njegov razvoj kroz povijest. 
Smotra se sastoji od dva dijela. Prvi je dio predstavljanje 
škola tako da su djevojke PowerPoint prezentacijom 
upoznale sudionike s našom Školom, a drugi je dio 
predstavljanje projekta. 
I ove je školske godine profesorica Renata Špehar 
uspješno predstavila našu Školu kao partnersku 
školu. Krajem studenoga u Termama Tuhelj održana 
je 8. smotra „Dani E-medica 2014.“ Ovogodišnje 
„E-medičarke“ bile su Ines Kupsjak, Maja Trulec i 
Anđela Filipović iz 3.c razreda. 

Naša se ekipa priključila temi Ekonomske i birotehničke 
škole Bjelovar „Od lana do platna“ te kulturološki 
pristupile temi: istražile su simboliku lana i njegova 
ljekovita svojstva. Kao i godinu ranije, prvi je dio Smotre 
bila prezentacija škola tako da je naša ekipa prikazala film 
o školi te predstavila projekt. Na kraju, kao na modnoj 
pisti, sudionici projekta „Od lana do platna“ prošetali 
su u nošnjama od lana: od onih tradicionalnih do malo 
modernijih. Sve smo to mogli i vidjeti uz direktni video 
prijenos CARNet-a.
No, profesorica Renata Špehar nije tu stala i s puno 
elana i volje juri u nove projekte. Uključila je našu školu 
i u projekte CESI-ja (Centra za edukaciju, savjetovanje 
i istraživanje). U okviru projekta „Moj glas protiv 
nasilja“ učenici su sastavljali slogane protiv nasilja te je 
u četvrtak 19. ožujka bila je u Bjelovaru s troje učenika 
na uručenju nagrada za najbolje slogane. 
Profesorica Špehar oko sebe širi dobar duh te takvo 
ozračje prenosi i izvan naše škole. Dio te dobre i 
edukativne atmosfere osjetit će i učenici čazmanske 
osnovne škole. S radionicama, u okviru CESI-jeva 
projekta, u kojim sudjeluju učenici 2.c razreda posjetit će 

4.a razred i kroz igru i radionice pokušati dokučiti je li 
bolje u današnje vrijeme biti dječak ili djevojčica, dok će 
se u sedmim i osmim razredima baviti vrstama nasilja. 
Želimo profesorici Renati Špehar i njezinim učenicima 
još puno uspješnih radionica i novih projekata. 

Napomena: 
u prošlom broju Čazmanskog vjesnika došlo je do 
nenamjerne greške, zbog koje se ispričavamo. Objavljene 
su fotografije 1C i 1D razreda, ali su imena uz fotografije 
zamijenjena. Fotografije 1A i 1B nisu otisnute. 
 
Stranicu Srednje škole Čazma uredile su knjižničarka
Suzana Pušić i pedagoginja Dubravka Jurina.

Uskrsni program 
Centra za kulturu

Centar za kulturu – Gradski muzej Čazma primio je 
Uskrsni program. Održano je nekoliko projekcija 

filmova u kinodvorani Centra za kulturu te svakodnevno 
animirani filmovi za zainteresirane.

Djelatnici Centra održali su i radionice za djecu i 
odrasle – crtanje i slikanje, oblikovanje plastelinom i 
pisanje pisanica voskom i listićima.

Prepoznatljivi i po 
Uskrsnoj priči 

I ove je godine održana manifestacija Uskrs na imanju 
obitelji Salaj u Grabovnici. Imanje je ukrašavalo i 

osvjetljavalo oko 10 tisuća svjetlećih pisanica te razne 
prigodne svjetlosne atrakcije za djecu i odrasle. 

Uskrsna košara 
vrtićanaca

Djeca i odgojiteljice DV “Pčelica” Čazma napravili 
su veliko gnijezdo za pisanice, pokraj njega zeca, 

piliće i koku te različito cvijeće, koje su postavili u 
središnjem gradskom parku. Želja im je potaknuti i 
ostale da donesu svoje šareno jaje u gnijezdo, a ovom 
ih prilikom i pozivaju da to učine.

“Tko god to pogleda, neka zna – želimo svima sretan, 
sretan blagdan nade i vjere u bolje dane”, poručuje 
ravnateljica Martina Kovač.

Prošlogodišnji 
maratonac 
ponovno najbrži

Na jubilarnom, 40. međunarodnom atletskom 
supermaratonu »Od Kaptola do Kaptola«, na 

utrku dugu 61.350 m s ciljem u središtu Čazme, u 8 je 
sati s Trga bana Josipa Jelačića u Zagrebu startalo 88 
maratonaca. Start je označila dogradonačelnica Grada 
Zagreba, Sandra Švaljek.

Tradicionalni doček i ove je godine počeo već od 9:30, 
kad su kod cilja u Čazmi održana atletska natjecanja 
i zabavne igre djece Dječjeg vrtića »Pčelica« i učenika 
Osnovne i Srednje škole Čazma, kao i nastup dječjeg 
pjevačkog zbora  »Mali čazmanski slavuji«  i Rock 
sastava OŠ Čazma, što je privuklo mnogo posjetitelja. 
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U Centru za kulturu moglo se naučiti pisati pisanice  Na originalan način čestitali Uskrs

I vrtićanci uvijek sudjeluju...

...a i školski rock band



Uza zvukove Puhačkog orkestra Čazma, nešto prije 
podneva, za 3 sata, 54 minute i 35 sekundi, u cilj je 
utrčao pobjednik ovogodišnjeg supermaratona, hrvatski 
trkač Robert Radojković (1981.), član TK „Tar-Vabriga“, 
kojemu je ovo druga pobjeda za redom.

Drugo mjesto pripalo je Mađaru Janosu Zabariju (1968.), 
s vremenom od 4:04:20, a treće Slovencu Marijanu 
Zupančiću (1971.), koji je istrčao za 4:18:05 sati.
Odmah nakon trećeg maratonca, u cilj su stigle i prve 
maratonke: Neža Mravlje  iz Slovenije, s vremenom 
4:18:48, hrvatska maratonka Marija Vrajić, članica 
AK „Maksimir“, s vremenom 4:20:13, i treća u ženskoj 

Šaljite tekstove i prijedloge na adresu: grad.cazma@bj.t-com.hr 
Istu adresu iskoristite i ako imate tvrtku ili ste obrtnik, a želite se oglašavati u navedenoj 
tiskovini. 
Cijene oglasnog prostora su: 150 kn za 1/8 stranice formata A4, 250 kn za 1/4 stranice, 
500 kn za 1/2 stranice te 1000 kn za oglas veličine stranice A4 formata. Na naslovnici 
nije predviđeno oglašavanje. 
Prijedlog oglasa pošaljite e-mailom u jpg ili pdf formatu te naznačite koju veličinu 
oglasa želite. Naknada se uplaćuje u korist žiro-računa Grada Čazme IBAN 
HR2324890041806300009 VABA d.d. Varaždin, poziv na broj 68 7706-OIB za pravne 
i fizičke osobe, svrha doznake: naknada za objavljivanje oglasa u biltenu Grada Čazme. 
Čazmanski vjesnik objavljuje se i na internet stranici Grada Čazme, www.cazma.hr.

IMPRESUM
„Čazmanski vjesnik“ besplatno glasilo Grada Čazme
Trg Čazmanskog kaptola 13, 43240 Čazma
Tel: 043/771-052, fax: 043/771-056, e-mail: grad.cazma@bj.t-com.hr
Izdavač: Grad Čazma // Uređuje: Ivana Gusić 
Dizajn i grafička priprema: Dubravko Dulan 
Tisak: Stega-Tisak d.o.o., Zagreb
Naklada: 3000 primjeraka

PRIGODNO

konkurenciji, također hrvatska predstavnica Veronika 
Jurišić iz AK „Sljeme“, s vremenom 4:28:16.

Osam trkača je odustalo, a sedamdeset i četvero 
maratonaca istrčalo je u vremenskom limitu od 7 sati.
U najdužoj cestovnoj utrci u Hrvatskoj sudjelovala 
su i dvojica Čazmanaca, Davor Gibanjek, kojemu 
je ovo bilo prvi put da se natječe na ultramaratonu, 
i Franjo Anić, trkač s dosadašnjim iskustvom na 
supermaratonu. Obojica su istrčali za oko 7 sati, s 
razmakom od svega par minuta. Grad Čazma nagradio 
ih je s po 1000 kn za sudjelovanje.
Od 13 sati za sve je posjetitelje upriličena besplatna 
degustacija gulaša i paprikaša te vina s izložbe 
»Čazmanski Vinokap«, a od 16 sati maratonce su na 
ulici zamijenili motoristi kada je održana i moto-alka.
Tijekom dana održan je i planinarski pohod »Oko 
Čazmanskog kaptola«, susret oldtimera, prezentacija 
novih vozila u organizaciji Autoškole „VAMA“, likovne 
radionice i izložbe u Centru za kulturu – Gradskome 
muzeju Čazma.

 Pobjednik ovogodišnjeg supermaratona Robert Radojković

 Pobjednica supermaratona Neža Mravlje

Trčali su i Čazmanci

Program su upotpunili i motoristi


